



*La version française suit l'anglais.*

## News Release

### Fredericton's NBEX Development Plans Win Planning Excellence Award

**Fredericton, NB** (December 10, 2021) – Fredericton's NBEX Site Development Plan has been awarded a 2021 Atlantic Planners Institute Award for Planning Excellence.

Guided by a partnership between the New Brunswick Exhibition and City of Fredericton, the plans lay out the foundation for the exhibition grounds' redevelopment that is future-focused while remaining respectful of the site's almost 150-year agricultural legacy. Ultimately, the plan provides the NBEX with a path to thrive on the property while allowing the community to accommodate its urban growth vision through strategic redevelopment.

O2 Planning and Design, who coordinated the planning process, Fredericton Exhibition Ltd and the City of Fredericton, were recognized with the award for **Physical Plans and Design** for the "**New Brunswick Exhibition Grounds site Development Plan**" at a virtual ceremony on December 8, 2021.

"This is the example of what can happen when partners come to the table with a shared vision," said Mayor Kate Rogers. "We're celebrating this win with the Fredericton Exhibition Limited board of directors and are looking forward to next steps in the reimagining of the iconic NBEX."

Jeff Melanson, President of the NBEX, was also thrilled with the announcement. "This award of excellence is a representation of the great possibility for the future of the NBEX grounds," he said. "I was happy to be a part of the committee working with O2 Planning on the creation of the Land development Plan. I found them to be open minded, objective and forward thinking, and very deserving of this award."

"I would like to offer my congratulations to the O2 Planning team for receiving the 2021 Planning Excellence Award for Physical Plans & Design. This plan was successful in creating direction that is a win for both the City of Fredericton and the Exhibition organization," added said Mike Vokey, Executive Director, Fredericton Exhibition Limited.

"It was a true pleasure to work with The City of Fredericton and the FREX board of Directors, who together, led us to our final draft for these plans," said Nicholas Dykstra, Associate Urban Designer with O2 Planning and Design. "This is truly a community plan, spawned from many public meetings, stakeholder meetings and an engaged steering committee."

The NBEX site development plan is now in the process of being considered for adoption by City Council through the secondary municipal plan process. The process was initiated recently, and the plan will be before Council early in the new year.

The future of the NBEX property is a key component to Imagine Fredericton, the City's new municipal plan and will also be an important consideration leading into the future planning process for a new south core plan.

<b>Ville de Fredericton</b>	<b>Ville de Fredericton</b>
<i>Corporate Communications</i>	<i>Communications générales</i>
335 Queen Street	335, rue Queen
Fredericton, NB E3B 1B1	Fredericton (N.-B.) E3B 1B1
T 506-460-2181 / F 506-460-2242	Tél. : 506-460-2181 / Téléc. : 506-460-2242

[www.fredericton.ca](http://www.fredericton.ca)

COR-FRM-102, V. 1.8, Issued 12/12/17

# Fredericton

There is currently considerable growth pressure in the urban core and demand from residents for a more sustainable downtown living experience with increased walkability and accessible options for active transportation. Actioning the recommendations laid out in the NBEX site developments plans is the first step in realizing the potential of a new and robust downtown.

The Atlantic Planners Institute Awards for Planning Excellence honour the best in professional planning projects undertaken by members in communities and regions across New Brunswick, Nova Scotia, Prince Edward Island, Newfoundland and Labrador. For more information visit <https://atlanticplanners.org>.

-30-

**Media Contacts:** Shasta Stairs, Communications and Media Relations, City of Fredericton, 506-460-2181, [shasta.stairs@fredericton.ca](mailto:shasta.stairs@fredericton.ca)

<b>Ville de Fredericton</b>	<b>Ville de Fredericton</b>
<i>Corporate Communications</i>	<i>Communications générales</i>
335 Queen Street	335, rue Queen
Fredericton, NB E3B 1B1	Fredericton (N.-B.) E3B 1B1
T 506-460-2181 / F 506-460-2242	Tél. : 506-460-2181 / Téléc. : 506-460-2242

[www.fredericton.ca](http://www.fredericton.ca)



## Communiqué de presse

### Les plans d'aménagement du NBEX de Fredericton remportent le prix d'excellence en urbanisme

**Fredericton (N.-B.)** (10 décembre 2021) — Le projet d'aménagement du terrain de NBEX à Fredericton reçoit le prix d'excellence en urbanisme de l'Institut des urbanistes de l'Atlantique 2021.

Issu d'un partenariat entre l'Exposition du Nouveau-Brunswick (NBEX) et la Ville de Fredericton, ce projet vise à élaborer un plan pour le réaménagement du terrain d'exposition. Tourné vers l'avenir, il tend expressément à respecter la tradition et le patrimoine agricoles qui caractérisent les lieux depuis près de 150 ans. En fin de compte, il s'agit d'offrir à NBEX la possibilité de prospérer à cet endroit en plus de permettre à la communauté de concrétiser sa vision de la croissance urbaine par un réaménagement stratégique.

Ce prix d'excellence visait à récompenser O2 Planning and Design, qui a coordonné le processus de planification, Fredericton Exhibition Ltd et la Ville de Fredericton pour **la planification de l'espace et la conception matérielle** du « **Plan d'aménagement du terrain d'exposition du Nouveau-Brunswick** » lors d'une cérémonie virtuelle tenue le 8 décembre 2021.

« Voilà un bon exemple de ce qui peut se produire quand des partenaires se réunissent pour discuter d'une vision commune », commente la mairesse de Fredericton, Kate Rogers. « Nous célébrons cette réalisation gagnante avec le conseil d'administration de Fredericton Exhibition Limited et nous avons hâte de connaître les prochaines étapes de la version réimaginée de l'emblématique NBEX. »

Le président de NBEX, Jeff Melanson, se réjouit aussi de l'annonce. « Ce prix d'excellence témoigne des grandes possibilités d'avenir du terrain de NBEX. J'étais très heureux de faire partie du comité qui a travaillé avec O2 Planning à l'élaboration du plan d'aménagement. Tout le monde a fait preuve d'ouverture d'esprit, d'objectivité et de vision d'avenir. Ce prix est bien mérité. »

« Je tiens à féliciter l'équipe de planification d'O2 pour ce prix d'excellence en urbanisme 2021. Ce projet a réussi à créer une orientation gagnante à la fois pour la municipalité et pour l'organisation de l'exposition », ajoute le directeur général de Fredericton Exhibition Limited, Mike Vokey.

« C'était un plaisir de travailler avec la Ville de Fredericton et le conseil d'administration de FREX pour aboutir ensemble à la version finale de ces plans », assure le concepteur d'urbanisme associé chez O2 Planning and Design, Nicholas Dykstra. « C'est un véritable plan communautaire, le résultat de nombreuses rencontres publiques et réunions des intervenants et d'un comité directeur engagé. »

Le plan d'aménagement du site de NBEX est en voie d'adoption par le conseil municipal dans le cadre du processus de plan municipal secondaire, lequel a été lancé récemment. En fait, il sera présenté au conseil municipal au début de l'année prochaine.

L'avenir du terrain de NBEX est un élément clé d'Imagine Fredericton, le nouveau plan municipal de Fredericton, et du processus de planification d'un nouveau plan pour le noyau sud de la ville.

<b>Ville de Fredericton</b> <i>Corporate Communications</i> 335 Queen Street Fredericton, NB E3B 1B1 T 506-460-2181 / F 506-460-2242	<b>Ville de Fredericton</b> <i>Communications générales</i> 335, rue Queen Fredericton (N.-B.) E3B 1B1 Tél. : 506-460-2181 / Téléc. : 506-460-2242
--	--

[www.fredericton.ca](http://www.fredericton.ca)

COR-FRM-102, V. 1.8, Issued 12/12/17

# Fredericton

La pression découlant de la croissance considérable du noyau résidentiel urbain et de la demande des résidents pour une expérience de vie plus durable et viable au centre-ville et des possibilités accrues pour les déplacements à pied et le transport actif se faisait fortement sentir. La mise en œuvre des recommandations formulées dans le plan d'aménagement du site NBEX est la première étape de la réalisation du potentiel nouveau et formidable de la vitalité du centre-ville.

Les prix d'excellence en urbanisme de l'Institut des urbanistes de l'Atlantique récompensent les meilleurs projets professionnels de ses membres dans les villes et les régions du Nouveau-Brunswick, de la Nouvelle-Écosse, de l'Île-du-Prince-Édouard, de Terre-Neuve-et-Labrador. Pour tous renseignements, consulter le site <https://atlanticplanners.org>.

-30-

**Personne-ressource :** Shasta Stairs, Communications et Relations avec les médias, Ville de Fredericton, 506-460-2181, [shasta.stairs@fredericton.ca](mailto:shasta.stairs@fredericton.ca)

<b>Ville de Fredericton</b>	<b>Ville de Fredericton</b>
<i>Corporate Communications</i>	<i>Communications générales</i>
335 Queen Street	335, rue Queen
Fredericton, NB E3B 1B1	Fredericton (N.-B.) E3B 1B1
T 506-460-2181 / F 506-460-2242	Tél. : 506-460-2181 / Téléc. : 506-460-2242

[www.fredericton.ca](http://www.fredericton.ca)